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Referat 17. oktober 2023 Det Grønne Udvalg – Reedtzholm 

 
Deltagere: John V. Hansen, Merete Engel, Lise-Lotte Elming, Lars Grupe Larsen og Susanne Parbst 

Mødeleder: Lars 

Referent: Susanne 

 

1. Prioritering af dagsorden  

Tilføjes pkt. 5 Status Bade/ bådebro og pkt. 6 Velkomstskrivelse til nye grundejere 

 

2. Den gode historie  

Vi har modtaget svar fra Michael Krogh med anvisning om håndtering af afskårne rør        

Vi har modtaget tilbud fra Park og Vej, mhp. anlæggelse af løgplæne på rondellen        

 

3. Naturpleje af rørskoven 

• Første møde i interessegruppen (både repræsentanter og suppleanter) bliver 27/10 kl. 15.00 

– 18.00 hos Lars R109. Desværre har en repræsentant og dennes suppleant begge meldt 

afbud. 

 

Første møde i arbejdsgruppen bliver lørdag den 18/11 kl. 14.00 – 17.00 

Susanne undersøger, om formand for Strandgården kan komme og informere om 

grundejerforeningens erfaringer med afgræsning, hvis der 27/10 er stemning for at dette 

aftales. (REF Formanden kan ikke deltage den 18/11). 

 

Kommissoriet for arbejdsgruppen vedr. naturplejeplan for rørskov og strandeng på 

Reedtzholmvej lægges på hjemmesiden under Udvalg 

 

• Bestyrelsen har søgt Næstved Kommune om midlertidig dispensation for forbuddet mod 

rørskovs-høslæt udfor området R 58, R69-72, R81-82 og området R181-183, frem til en 

generalforsamlings godkendelse af samlet naturplejeplan for rørskov og strandeng 

 

• Vedr. håndtering af afskårne rør har Michael Krogh 13/10 svaret på mail.  

I forhold til afbrænding af rør, stilles så omfattende krav, at det efter DGUs opfattelse ikke er 

en reel mulighed. 

Susanne beder Michael bekræfte, at der er tale om to forskellige muligheder: 

1. Placering af de afskårne rør i små bunker på arealet, efter at Næstved kommune har anvist 

placering på områder med lav naturmæssig værdi 

2. Afbrænding af de afskårne rør i små bunker, på de vilkår der beskrives i MKs mail 

https://reedtzholm.dk/udvalg/
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Susanne videresender MKs mail til interessegruppen mhp. drøftelse 27/10. 

 

• Michael tilbød, på markvandringen, et samarbejde med kommunen om rævebekæmpelse af 

hensyn til de ynglende fugle. Susanne har rykket Michael Krogh vedr. plan for dette, men MK 

henviser nu til John Hansen i DGU. 

 

Det ville være en mulighed at starte rævebekæmpelsen når jagtsæsonen starter, men der vil 

formentlig ikke være opbakning til dette fra øvrige grundejere. (REF. John præciserer jagt-og 

reguleringstiderne for ræv: Jagttiden for ræve er 1.9-31.1. Rævehvalpe må reguleres fra 1.7-

31.8. Ræve må reguleres 1.2-29.2) 

Det er DGUs opfattelse, at en effektiv rævebekæmpelse kun kan ske hvis der etableres et 

samarbejde for hele Enø.  

Det besluttes at Merete kontakter formand for Karrebæksminde strandjagtforening, mhp. om 

de vil udvide rævejagten fra een gang i januar, til også at komme i slutningen af februar, forud 

for fuglenes yngletid. (REF Emnet tages op på bestyrelsesmøde i strandjagtforeningen i 

slutningen af november).  

 

4. Status narcisser omkring lindetræet 

Vi aftaler med Park og Vej, at anlægge 20 m2 løgplæne med narcisser omkring lindetræet på 

rondellen. Prisen for ca. 100 løg pr. m2 er 245,- kr. pr. m2. Lars informerer bestyrelsen. 

 

5. Status Bade/ bådebro  

Lars informerede om seneste tilbud på en bade-/bådebro. Samme størrelse som nu, men med en 

5 meter bred badeplatform med en god stigetrappe        

Broen er fast, så der spares udgifter og menneskelige ressourcer til udlægning og optagning. 

Bestyrelsen og bådebrolauget vil fremlægge forskellige forslag til finansiering, til godkendelse på 

en generalforsamling. Det vil ikke blive nødvendigt at optage banklån.  

Næstved kommune skal ansøges om godkendelse af anlægningen. 

Der er/vil blive advaret mod færdsel, af hensyn til sikkerheden, på den nuværende bådebro. 

 

6. Velkomstskrivelse til nye grundejere 

Vi håber at vores velkomstskrivelse kan medvirke til at nye grundejere venter lidt med at rydde 

større dele af eksisterende beplantning. Lars bekræfter, at det er besluttet i bestyrelsen hvem 

der sørger for omdeling/ udsendelse af velkomstskrivelse til nye grundejere. 

 

7. Dato for næste møde: 

9/1 2024 kl. 13.00 – 15.00 hos Susanne R121 


